
Protokół

z obrad Komisji Wspólnej Rady Gminy Trąbki Wielkie.

z dnia 25 czerwca 2018 roku.

Rozpoczęcie obrad – godz. 14:00

Zakończenie obrad – godz. 15.40

Posiedzenie  rozpoczęło się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Trąbkach Wielkich.

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński.

W Komisji  ponadto  uczestniczy:  Pan  Błażej  Konkol  –  Wójt  Gminy,  Pani  Zofia  Gorzyńska  –

Skarbnik Gminy.

Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński na podstawie listy obecności poinformował,

że brakuje Radnych Michała Studzińskiego i Jana Selki.

Ustawowy skład Komisji Wspólnej Rady Gminy wynosi 15 Radnych.

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu.

Przewodniczący  Rady  przedstawił  proponowany  porządek  posiedzenia  dotyczący  omówienia

materiałów LV sesji Rady Gminy odczytując porządek obrad w/w sesji.

Proponowany porządek obrad:
.1 Sprawy regulaminowe:

-  Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.

-  Zatwierdzenie porządku obrad.

.2 Informacja z działalności placówek szkolnych Gminy Trąbki Wielkie za rok 2017 – referują

dyrektorzy poszczególnych placówek oświatowych Gminy Trąbki Wielkie:

a) Szkoła Podstawowa im. ks. Jana Pawła Aeltermanna w Mierzeszynie;

b) Szkoła Podstawowa im. Zygmunta Bukowskiego w Czerniewie;

c) Szkoła Podstawowa im. Marii Kownackiej w Kłodawie;

d) Szkoła Podstawowa im. Tadeusza Kościuszki w Sobowidzu;

e) Szkoła Podstawowa im. Kunegundy Pawłowskiej w Trąbkach Wielkich;

f) Przedszkole im. Jana Brzechwy w Trąbkach Wielkich;

.1 Informacja z działalności Zespołu Szkół Specjalnych w Warczu za rok 2017 – referuje Pani

Anna Bartoszewska Dyrektor Zespołu Szkół Specjalnych w Warczu.

.2 Informacja o stanie bezpieczeństwa w Gminie Trąbki Wielkie w 2017 roku – referuje Pan asp.

sztab. Adam Baczewski Komendant Komisariatu Policji w Trąbkach Wielkich.

.3 Informacja z działalności Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Trąbki Wielkie za 2017

rok –  referuje Grzegorz Maliszewski – Komendant Gminny OSP.
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.4 Informacja z działalności OREW-u w Trąbkach Wielkich za 2017 roku – referuje  Pani Magda

Jurkowska Dyrektor OREW-u w Trąbkach Wielkich.

.5 Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Zdrowia Trąbki Wielkie za 2017 rok – referuje

Pani Dorota Bąk Dyrektor Gminnego Ośrodka Zdrowia Trąbki Wielkie.

.6 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2017 rok Gminnego

Ośrodka  Zdrowia  Trąbki  Wielkie  –  referuje  Pan  Błażej  Konkol  Przewodniczący  Rady

Społecznej GOZ Trąbki Wielkie.

.7 Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Trąbkach Wielkich za

2017 rok – referuje Pani Grażyna Wysiecka Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej

w Trąbkach Wielkich.  

.8 Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Trąbkach Wielkich za 2017 rok –

referuje Pan  Leszek  Orczykowski  Dyrektor  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w  Trąbkach

Wielkich.

.9 Podjęcie uchwały  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2017 rok Gminnej

Biblioteki Publicznej w Trąbkach Wielkich - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.

.10 Sprawozdanie  z  działalności  Gminnego  Ośrodka  Kultury  Sportu  i  Rekreacji  w  Trąbkach

Wielkich  za 2017 rok -   referuje  Pan Leszek Orczykowski  Dyrektor  GOKSiR w Trąbkach

Wielkich.

.11 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2017 rok Gminnego

Ośrodka Kultury Sportu i Rekreacji w Trąbkach Wielkich –  referuje Pan Błażej Konkol Wójt

Gminy.

.12 Sprawozdanie  z działalności  Zakładu Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  w Trąbkach

Wielkich za 2017 rok – referuje Pan Karol Kozak Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i

Mieszkaniowej w Trąbkach Wielkich. 

.13 Informacja  z  działalności  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  –

referuje Pan Marek Czerwiński Przewodniczący GKRPA.

.14 Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Trąbki Wielkie za rok 2017.

a) Wystąpienie Wójta Gminy;

b) Dyskusja nad sprawozdaniami.

.1 Podjęcie  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  i  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  oraz

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2017 rok – referuje Pan Zbigniew Leszczyński

Przewodniczący Rady Gminy Trąbki Wielkie.

.2 Absolutorium dla Wójta Gminy Trąbki Wielkie za 2017 rok.
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a) Przedstawienie  Uchwały nr  057/g285/R/V/18  z  dnia  13  kwietnia  2018r. składu

orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Gdańsku  -  referuje  Pan  Zbigniew

Leszczyński Przewodniczący Rady Gminy;

b)  Przedstawienie  opinii  -  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  Trąbki  Wielkie  o

udzielenie  absolutorium Wójtowi  Gminy  z  tytułu  wykonania  budżetu  za  2017  rok  –

referuje  Pan  Marek  Czerwiński  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Rady   Gminy

Trąbki Wielkie;

c) Przedstawienie  Uchwały  Nr  095/g285/A/V/18  składu  orzekającego  Regionalnej  Izby

Obrachunkowej  w  Gdańsku  z  dnia  28.05.2018r.  –  referuje  Pan  Zbigniew  Leszczyński

Przewodniczący Rady  Gminy Trąbki Wielkie;

d) Dyskusja;

e) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Trąbki Wielkie absolutorium z

tytułu wykonania budżetu za 2017 rok – referuje Pan Zbigniew Leszczyński Przewodniczący

Rady Gminy Trąbki Wielkie.

.1 Interpelacje i zapytania radnych;

.2 Wystąpienia sołtysów;

.3 Wolne wnioski; 

.4 Zamknięcie sesji zwyczajnej.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Zbigniew  Leszczyński –  podał,  że  poszczególne  sprawozdania
jednostek  organizacyjnych  zostaną  zaprezentowane  na  sesji  Rady  Gminy.  W dniu  dzisiejszym
proponuje  skupić  się  na  dokładnej  analizie  i  omówieniu  wykonania  budżetu  Gminy za  2017r.
Poprosił  Panią  Zofię  Gorzyńską  Skarbnika  Gminy  o  przedstawienie  Radzie  wykonania
przedmiotowego budżetu.  

Skarbnik  Gminy -  przedstawiła  wykonanie  budżetu  Gminy za  2017 rok  –  wykonanie  budżetu

Gminy za 2017r – załącznik do protokołu.

Z przedstawionej informacji wynika, że uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2017r.

została  podjęta  przez  Radę  Gminy  w  dniu  16.12.2016  r.  Kwota  dochodu  jak  została  w  niej

uwzględniono  to  -  4 289  947,00  zł.  W ciągu  roku  budżetowego  następowały  zmiany,  podczas

których Rada Gminy podejmowała uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy. Na ostatniej sesji

Rady Gminy został określony deficyt w wysokości 3 597 159,85 zł. Ostatecznie jednak, deficyt na

koniec roku wyniósł 2 224 756,50 zł. Spowodowane to było tym, że dochody zostały wykonane w

98% a wydatki w 95%. Pani Skarbnik zwróciła uwagę, że deficyt na koniec poprzedniego roku

zmniejszył się prawie o połowę, czyli z kwoty  4 289 947,00 zł. na 2 224 756,50 zł. 

Kolejno podała, że budżet po stronie dochodów wykonany został w kwocie 48 056 813,00 zł. w

tym dochody bieżące - 46 684 863,00 zł. i dochody majątkowe - 1 371 947,00 zł.
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Pozyskane środki – Gmina otrzymała dofinansowanie z Unii Europejskiej w kwocie - 692 608,00

zł., w tym dofinansowanie do termomodernizacji Szkoły Podstawowej w Sobowidzu -  358 000,00

zł. oraz na realizację programu edukacyjnego 334 458,00 zł.

Dodatkowo Gmina otrzymała dopłatę do:

 wymiany pieców - 23 381,00 zł.

 do aktualizacji inwentaryzacji wyrobów zawierających azbest - 10 300,00 zł.

 z WFOŚ na wymianę pokryć dachowych – 30 713,00 zł.

 z Nadleśnictwa Kolbudy na sieć wodociągową z Pawłowa do Drzewiny 100 000,00 zł. 

 dotację z Ministerstwa Sportu na budowę szkoły i boiska w Kłodawie - 400 000,00 zł. 

 na imprezę „Trąbki w Trąbkach” ze Starostwa Powiatu Gdańskiego – 5 000,00 zł. 

 z  Samorządu  Województwa  pomorskiego  na  modernizację  drogi  z  Czerniewa  do

Zaskoczyna –   60 000,00 zł.

Kolejno Skarbnik poinformowała o zaległościach, które niestety mimo wystawionych upomnień i

tytułów wykonawczych nie maleją. Poinformowała  o windykacji tych zaległości:

 wystawiono upomnień – 824;

 tytułów wykonawczych wystawionych do Urzędu Skarbowego – 347.

Dodała, że windykacji podlegają również:

 opłaty adiacenckie i pla  nistyczne. Wystawiono: 13 upomnień i 40 tytułów wykonawczych

do Urzędu Skarbowego. 

 opłaty  za  wywóz  odpadów  komunalnych: wystawiono:  474  upomnień  i  154  tytułów

wykonawczych.

Ba koniec swojej wypowiedzi pani Skarbnik zwróciła uwagę, ze Gmina z tytułu  sprzedaży mienia

otrzymała kwotę 320 000,00 zł.  Radni stwierdzili,  że z tego tytułu jest  bardzo mały wpływ do

budżetu Gminy. 

Dotacje , które otrzymała Gmina: 

 dla opieki społecznej – w wysokości ok. 16 mln zł.

 subwencję oświatową i wyrównawczą w granicach ok. 15 mln zł. 

Pozostałą część stanowią dochody własne ok. 17 mln zł.

Pani Skarbnik Zofia Gorzyńska – zapytała, czy są jeszcze jakieś pytania do wykonania budżetu

Gminy za 2017r. 

/W trakcie przedstawiania w/w informacji do posiedzenia dołączyli Radni: Jan Selka oraz Michał Studziński/

Radny Adam Zarzycki – zapytał o termin wykonania prac budowy linii 400 kV. Radnemu głównie

chodzi o wpływ środków z tytułu podatku za tę inwestycję. 

4



Wójt Gminy – poinformował, że w tym roku inwestycja ta powinna zostać zakończona. Termin

zakończenia prac był wyznaczony na sierpień br. Wiem, że jest opóźnienie. Jeżeli zakończą w tym

roku,  to  podatek  będzie  już  naliczany.  Jeżeli  zakończy  się  w  przyszłym  roku,  wówczas  od

przyszłego roku będzie naliczany podatek. Zaznaczył, że w tym przypadku Gmina otrzyma środki z

tytułu podatku od budowy, to nie jest opłata przesyłowa.

Przewodniczący Rady Gminy – spytał, czy są jeszcze jakieś pytania. 

Wywiązała  się  dyskusja  w sprawie przedszkoli.  Wójt  Gminy zaznaczył,  że  zapotrzebowanie na

przedszkola i żłobki w Gminie jest spore. Jeżeli w przyszłym roku samorząd zdecyduje przenieś

przedszkole, to zwiększy się  liczba miejsc o 100 – 150. Dodatkowo podał, że wydatki na oświatę w

2017 roku wyniosły 18 mln. zł.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – zapytał, jak w nowym roku szkolnym będzie wyglądał dowóz

dzieci do szkół podstawowych.

Wójt  Gminy –  zapytał,  o  których  dzieciach  mówimy,  czy  z  poza  obwodu,  czy  z  obwodu?

Zaznaczył,  że Gmina płaci za dowóz dzieci z terenu Gminy. W ramach transportu  publicznego

każde  dziecko  ma  bilet  do  szkoły.  Przyznał,  że  są  sytuacje,  że  dzieci  kończą  edukację  poza

obwodem szkolnym, np. obwód szkolny jest w Trąbkach a dziecko chodzi do szkoły w Sobowidzu.

Wywiązała się dyskusja w sprawie 500+. Wójt Gminy zaznaczył, że jest nowa pomoc dla każdego

dziecka uczącego się a mianowicie na wyprawkę, tzw. „Dobry start”, każde dziecko uczące się

otrzyma kwotę 300 zł. Gmina w tym przypadku nie wystawia decyzji.

Radny  Adam  Zarzycki –  zapytał,  czy  Gmina  jest  pewna,  że  zmieścimy się  ze  środkami

zaplanowanymi na inwestycje budowy kanalizacji w Sobowidzu.

Wójt Gminy – poinformował, że pewności nigdy nie ma, zależy to od wyniku przetargu. Jak dobrze

pójdzie, to w tym roku powinniśmy podpisać umowę. Wójt Gminy podkreślił, że można jeszcze

składać o refundację środków. Jeżeli są duże koszty, jest jeszcze taka możliwość.

Przewodniczący Rady Gminy –  zapytał,  czy są  jakieś  pytania  do  Skarbnika  Gminy.  Pytań  nie

zgłoszono. Zwrócił uwagę, że wszystkie komisje omawiały już szczegółowo wykonanie budżetu.

Przyznał,  że  dzisiaj  Pani  Skarbnik  w dużym skrócie  przedstawiła  Radnym wykonanie  budżetu

Gminy za 2017 r..  Zaznaczył,  że  jeszcze  w dniu  jutrzejszym Radni  będą mogli  zabrać głos  w

dyskusji.

Wójt Gminy – stwierdził, że budżet Gminny nigdy nie był budżetem łatwym. Zasoby Gminy są

Radnym znane. Puki Gmina ma środki zewnętrzne należy je wykorzystać jak najlepiej się da. Kiedy

zostanie oddana oczyszczalnia ścieków do użytku to będą też wpływy do budżetu Gminy. Czy nam

to się zbilansuje to ciężko określić. Dodatkowo dla Gminy jest plusem to, że rejestrują się kolejni
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przedsiębiorcy. Stwierdził, że ten budżet cały czas rośnie. Zwrócił uwagę, na zwiększony wpływ

środków do budżetu Gminy od podatku od działalności gospodarczej. Można zauważyć, że wzrost

jest na poziomie średnio 10%.  Ponownie zaznaczył, że budżet ma cały czas tendencję rosnącą, to

nie jest stagnacja. Należy na to zwracać uwagę. W dniu dzisiejszym Wójt miał spotkanie z Panią z

Pomorskiej  Strefy Ekonomicznej.  Zmieniły się przepisy i  cały kraj  jest  w strefie  ekonomicznej

ujemnej - są pewne zasady. Przedsiębiorca, który chce skorzystać ze zwolnień podatkowych może

to uczynić, z pewnymi obwarowaniami. Dla Gmin i Powiatów, jest tak, że tam, gdzie jest niskie

bezrobocie, to wartość środków zainwestowanych przedsiębiorcy musi być duża. Na terenie naszej

Gminy  dla  przedsiębiorstwa  małego  wynosi  taka  inwestycja  -  1  600,000,00  zł.  -  czyli

przedsiębiorca  musi  wnieść  taką  kwotę,  aby  uzyskać  zwolnienie  z  podatku.  Wójt  planuje

zorganizować spotkanie z przedsiębiorcami, którzy chcą się budować lub z tymi, którzy planują się

rozbudowywać, aby weszli w tą Pomorską Strefę Ekonomiczną. Zaznaczył, że dla przedsiębiorcy

jest to korzystne. Co do zasady, w całym kraju obowiązuje strefa ekonomiczna. 

Wywiązała  się  dyskusja  w  sprawie  przyszłościowych  inwestycji.  W  dyskusji  udział  wziął:

Przewodniczący  Rady  Gminy  Zbigniew  Leszczyński,  Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  Józef

Sroka, Wójt Gminy Błażej Konkol, Radna Wioleta Frydrych. W dyskusji poruszano temat wpływu

podatku do budżetu Gminy. Zwrócono uwagę, że w Gminie jest  ponad 11 tys.  zameldowanych

mieszkańców. Najważniejsze dla Gminy jest to, aby mieszkaniec zameldował się na naszym terenie

i kolejno rozliczał się w Urzędzie Skarbowym w Pruszczu Gdańskim.

Radny Adam Zarz  ycki – nawiązał do budżetu na 2018 r. i zapytał, czy w tym roku przewiduje się

ogłoszenie przetargów.

Wójt Gminy – odpowiedział,  że jest  przetarg na ścieżkę rowerową, na ułożenie płyt  YOMB, a

kolejno na budowę kanalizacji w Sobowidzu.

Radny Adam Zarzycki – zapytał, co jest z remontem Ochotniczej Straży Pożarnej w Mierzeszynie.

Wójt Gminy – podał,  że inwestycja ta jest  w realizacji.  Kolejno poinformował,  że  Rada musi

podjąć uchwałę w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy ponieważ w życie wchodzi nowa ustawa.

Uchwała ta powinna być podjęta na sesji najbliższej lub ewentualnie w miesiącu lipcu. Kolejno

zwrócił się do Radnych o wytypowanie z Rady Gminy dwóch osób do komisji konkursowej dla

wyboru dyrektorów placówek oświatowych z terenu Gminy Trąbki Wielkie. W dniu 2 lipca 2018r.

–  odbędzie  się  konkurs  na  wybór  Dyrektora  Szkoły  Podstawowej  w  Kłodawie  (jest  trzech

kandydatów) i Przedszkola w Trąbkach Wielkich (jest jeden kandydat). Natomiast dnia 06 lipca

2018r.  odbędzie  się  konkurs  na  wybór  Dyrektora  Szkoły  Podstawowej  w  Czerniewie.  Wójt

nakłania, aby jeszcze w dniu dzisiejszym  wytypować z Rady Gminy dwie osoby.

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy na pewno uchwałę związaną z wynagrodzeniem Wójta

Gminy, Rada Gminy może podjąć w miesiącu lipcu z datą obowiązywania od lipca.
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Wójt Gminy – poinformował, że tak. 

Przewodniczący Rady Gminy – prosi, aby mecenas to sprawdził. Sesję planujemy w przedostatni

wtorek miesiąca lipca. 

Radny Jan Selka – co się stało z wnioskiem w sprawie wynagrodzenia Dyrektora GOKSiR.

Wójt G  miny – podał, że wpłynął wniosek, ale jeszcze nie jest rozpatrzony. W dniu jutrzejszym jest

podsumowanie roku. Po tym podsumowaniu wniosek zostanie rozpatrzony. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy –  zapytał,  czy  dla  Radnych  szykuje  się,  z  okazji  okresu

urlopowego, jakiś wyjazd.

Wójt  Gminy – powiedział,  że  temat  jest  otwarty.  Można wspólnie  coś  ustalić.  Dodał,  że  nadal

aktualny  jest  wyjazd  do  Leżajska.  Zachęca,  aby  się  zapisywać.  Przypomniał,  że  wyjazd  jest

17.08.2018r. a powrót 19.08.2018r. Podał, że Panie z Koła Gospodyń Wiejskich z Gołębiewka już

się zgłosiły, oraz zapisała się Pani Anna Federowicz i Pan Tomasz Strojnowski. Będzie też wyjazd

do Uehlfeld – warto, aby tam pojechać. Jest to wyjazd kończący nasza kadencję. Wyjazd planujemy

od 17.09 do 22.09 (wyjazd planuje się na tydzień czasu dla  25 osób).

Przewodniczący Rady Gminy – prosi, aby jutro podjąć decyzję, kto jedzie do Leżajska i zastanowić

się, kto chciałby zasiąść w komisjach do spraw wyboru Dyrektorów w poszczególnych placówkach

oświatowych.  

Podziękował wszystkim za czynny udział i zamknął na tym posiedzenie Komisji.  

Sporządziła Przewodniczący Rady Gminy

Katarzyna Czyż                   Zbigniew Leszczyński
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